



ပအိုဝ်းစွဲးခွဲး၊ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ

Pa-O National Federal Council (PNFC)



ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးဟံးနယ်ကို ကအိလွဉ်စွဲးကမ်းကိုချာ အခမ်းခမ်းအထိထိ သံတမန်ကာရဲဉ်းယို ကခံဗား ဝင်,ကချောင်,ခ,အလောင်း ထေထန်လိတ်ကျောညာ(၄/၂၀၂၃)

၁။ ခရစ်နေဉ်း ၂၀၂၃ ဗား လာမေ (၇) နီ,ကိုတွင်, ဖြိဝ်,ခမ်းအခပ်နပ် ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးဟံးနယ်ကို ကလွဉ်ဒါ အာသီယံ ထီးစားနား လို,ခွဲးနွယ်အလောင်း ထွားကမ်းကိုမု အစွဲးအကမ်းဖြောင်တဖူ,ရေ,ဌာန (AHA) Center သံတမန်ကာရဲဉ်းနပ်, ခံဗား ဝင်,ကချောင်,ခ,အလောင်းယို ပအိုဝ်းစွဲးခွဲး,ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ, (PNFC) အနေနပ်, ထွဲထွဲတိုတို တစူးတမ်းချားရင်, အကချောင်,ခ,သားအလောင်းနပ်,သ့။

၂။ အကထွာချားအနီ,နပ်, ပအိုဝ်းခမ်းသားစွဲးဖါသီး အဝ်းထီးထွ,လွဉ်,ချားထွဲတင် ရှိ,ရောင်လွ,ချားဝင်, အကချောင်,ခ,သားနပ်, ထွာချား ဒေးသခံ,ဌာနပြည်သူ့စစ် အစွဲးချားသ့။ ကွပ်နပ်,မ, မဉ်းထောင်ချာယင်း ဌာနပြည်သူ့စစ် ကချောင်,ခ,ဗားအကျောင်, ခရားယို ဆ,ချာသ့, ဝင်,ထွဉ်းသားအဝ်းချားရင်,နပ်, ပဉ်းထီးထွ,ဗားချားနပ်,မ, မျန်မာခမ်းတခမ်းလွမ်းဆင်,ရား, ASEAN အထူး နမ်းခြောင်တင်ရွမ်း, တားဉ်းအဝ်းသားကပါ ခမ်းလင်အစို,ရတမ်း ခမ်းလင်အစုအပူးသီးဖုံ, ယံကထောင်ထွား တီလွေ,ခန်းသွေ, ဝင်, အကျောင်,ခရားယိုတဗားအလောင်း လမ်းဟိုန်လွေ,ဗားသ့။

၃။ ခမ်းပေါင်,ဗူးလွောင်းဗူးရေ, ကိုင်ပြင်,ထွဲတင် ခမ်းထီအကို အဝ်းလျားရောင်ဝင်, အကျာ,ကိုယို ကားတင်ခမ်းရင်,သား တခွဲးတွမ်းတခွဲး အခါ ဖန်ဆင်,ပဉ်ပကွ နပ်, တယမ်း, ခမ်းရင်,သားအစွဲးအပူ အချင်,ချင်,ကို အစုအပူး တခွဲးတွမ်းတခွဲး အခါ ဖန်ဆင်,ပဉ်ပကွ နပ်,တယမ်း, နွှောင်,ဟံးရေ, ယံလွစ်,တခြင်ဗား အနယ်,ကအဝ်းထွမ်းချား စွဲးကောင်သီ(စကစ) သီး အဝ်းသွေ,ကိုင် အဝ်းယားကိုင်လဲဉ်း အလောင်းယိုနပ်, အဝ်းလွဲး အွဉ်းသတိတန်တန်သွေ,ဝင်, အခိန်းရင်,နပ်,သ့။ ပတောင်,(ကယန်း)ကပါ စောက်,တချားတွမ်း ပအိုဝ်းအခါ ဘားသားရေ, လို,မျိုး,ရေ, ပဉ်ပကွဖုံ, ယံကထွာ အဝ်းဖန်ဆင်, တသေးသေးချား စွဲးကောင်သီ(စကစ)သီးယို ကျဲးဖန်ဆင်,မားလွေ, ထင်းယင်း ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးကို အချင်,ချင်,ယံကထွာယင်း ပဉ်ပကွယိုတင် အဝ်းသွေ,ကိုင်လဲဉ်းရင်,နပ်, အစင်းစွဲးတဗား အဝ်းထီးထွ,လွဉ်လဲဉ်းသ့။ အတိတ် ခေတ်ကရီး စွဲးခွဲး(စစ်အေး)ခေတ်ကိုတွင်, အခေခံးတွမ်း “စွဲးခွဲးရေ,တွမ်း လို,အရန်းဖွဲးထိုရေ,” ထာယူးဝါဒ တဗွဲးတမ်းထွဲ ပယောဂအထန် သမ်းစွဲး,သွေ, လွဉ်တင် ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးယို ပ,ထို,ဗား “ ပအိုဝ်းဗွာတွမ်း ပအိုဝ်းတချား” နီခပ်ထွဲ ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးကို အချင်,ချင်, အနေဉ်း (၁၁) ကို တိုက်,ခ,ချာဗားဝင်,တင် သွဲးထီထိုရီးခွဲးဗားလဲဉ်း သမင်,ယို ယံကသင်ထွာချာဗားစွဲးနပ်, ဆင်,ရား, ပအိုဝ်းစွဲးခွဲးသား ကပါ ပအိုဝ်းခမ်းသားကားကအဝ်း ယံကရဲးဆီ,ဇီ,သွေ,ခန်းဝင်, အကျောင်, လမ်းဟိုန်တဗားသ့။

၄။ မဉ်းထောင်ထွားချာ ပအိုဝ်းဒေးသကို ကလွဉ်စွဲးကမ်းကိုချာ သံတမန်သီးကာ,ရဲဉ်း ကခံဗားဝင်,ချောင်,ခ, အလောင်းယိုနပ်, အယားသားစွဲးကောင်သီ(စကစ)အစွဲးသီး အသ,ဆန္ဒတအိုင်ထမ်းရင်, အီးဖေး ထီးစားနား လို,ခွဲးနွယ်အလောင်း စွဲးကမ်းကိုမု အထောက်အကမ်း ကအဝ်းလိုသန်ငါး ခမ်းသားစွဲးဖါ ကားကအဝ်းအလောင်းထွဲ။ အီးထေဖော်ထန်နွှောင်, အခေအနေ အကျောင်,ခံးလဲ, တအိုင်ထမ်းရင်,နပ်, အဝ်းထီးထွ,လွေ,သ့။ မဉ်းတရဲးဆီ,နွှောင်,တမ်း အယားသားစွဲးကောင်သီ(စကစ)သီး ထာ,ယားကိုင်ဒုစရဲက်,မုယိုနပ်, တိုက်,ဗား,သ, အီးစွဲးကမ်းနွှောင်,တမ်း ထီးစားနား လို,ခွဲးနွယ်အလောင်း အထောက်အကမ်း သ့။ ခမ်းသားကားကအဝ်း သ,ဆန္ဒကထွာ တယံထောင်စွဲး ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေသီခမ်းပေါင်,ဗူးအလောင်း ကအဝ်းထင်းထမ်း လဲဉ်း သားအခါ သ,သဘော်,ဗွဲးလိဝင်, ဘွဲးအချက်တဗား မဉ်းလ,မ, ထီးစားနား လို,ခွဲးနွယ်အလောင်း စွဲးကမ်းကိုမု ကပါ ခမ်းသားယားခိမ်း,ချဲး,ခွဲးရေ,ယို အီးထေထန်ဖောနွှောင်,ချားရင်, အကျောင်, ထေထန်လမ်းဟိုန်နယ်ဗားသ့။

ပအိုဝ်းစွဲးခွဲး,ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ

ကော့ဗားသတ္တရာဇ်နေဉ်း ၁၃၈၆ ဗား၊ ဒဲဉ်ရုတ်လောင်း (၈) နီ,

ခရစ်နေဉ်း ၂၀၂၃ ဗား၊ လာမေ (၁၁) နီ,

သိုပ်ထေအီ - ခွန်ဝါး (+၆၆) ၉၂၉၈၄၀၆၅၆

ခွန်ထေထူး (+၉၅) ၉၄၄၈၂၃၈၀၁၄